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Zápis ze 141. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 7. února 2022 od 13.00 hod. Z důvodu vývoje epidemiologické situace jednání 

proběhlo online via aplikace WEBEX.   

 

Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D. (předseda), prof. Ing. Petr Dvořák, CSc., 

RNDr. Miloslav Frýzek, prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. RNDr. Ing. František Kocourek, 

CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., prof. RNDr. Tomáš 

Polívka, Ph.D., prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., prof. Ing. Michael Šebek DrSc., prof. MUDr. Pavel 

Ševčík, CSc., prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina 

Miholová, Ph.D. (tajemnice KHV), Mgr. Michal Nekorjak (host), Ph.D., Mgr. Markéta Avakian 

(host), Ing. Miroslav Rychtařík (host) 

 

Komise byla usnášeníschopná. 

 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 

rozesílány průběžně e-mailem.  

 

 

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu 

2) Informace z 375. zasedání Rady      [členové Rady] 

3) Hodnocení účelové podpory      [Š.Jurajda, J. Machan] 

a) Závěrečné hodnocení Národního programu udržitelnosti I + II 

4) Implementace Metodiky 2017+    [Š. Jurajda, T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Modul 2 (SCOPUS, miniaplikace pro SHV) 

c) Oborové kapacity 

d) Aktualizace personálního složení OP 

e) Alokace DKRVO a vazba na hodnocení 

f) Námitky VO k Modulu 1 

g) Veřejná zakázka „Koncepční a analytická podpora Rady“ 

h) Resortní metodiky  

5) IS VaVaI          [ M. Rychtařík] 

6) Různé 

7) Závěr  

  

Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Jurajda a konstatoval, že Komise je 

usnášeníschopná. Komise schválila program jednání.  

Ad 2) Informaci o 375. zasedání Rady ze dne 28. ledna 2022 podali členové Rady. Novým 

členem Rady byl jmenován prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. Prof. Jurajda dodal, že v létě 2022 
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čeká Radu velká personální obměna. Doc. Machan shrnul Programové prohlášení vlády resp. 

základní principy přístupu k podpoře vědy, výzkumu a inovací. Akcentoval snahu posílit českou 

ekonomiku v mezinárodní konkurenci cestou podpory VaVaI (spolupráce, financování, transfer 

technologií, publicita aj.). V rámci programu JAK bylo umožněno přihlásit na jedno IČ více 

projektů. Dále doplnil, že v zemích EU je 18 ministerstev pro vědu. Z důvodu online zasedání byly 

odloženy volby do OP a KHV. Tajemnice dodala, že se jedná o problém, který by mohl zpomalit 

proces hodnocení, v OP1 chybí 4 panelisté, zároveň právě v této vědní oblasti je v Modulu 1 

hodnoceno největší množství výsledků. Hodnocení v Modulu 1 bude zahájeno dle obvyklého 

harmonogramu do konce února 2022. 

Ad 4g) KHV byla zpravena o pokračující přípravě veřejné zakázky KAPR (Koncepční a analytická 

podpory Rady). Zakázku zpracuje Technologické centrum AV ČR ve spolupráci 

s Národohospodářským ústavem. Zakázka je ošetřena tak, aby nedocházelo k překryvům 

s činností Oddělení hodnocení výzkumných organizací (Modulu 2).   

Ad 4f) KHV potvrdila finální verzi vypořádání námitek VO k H20 včetně doplněných stanovisek 

KHV. Komise diskutovala námitku Ústavu informatiky k hodnocení v OP1, namístě ji prostudoval 

prof. Šebek, KHV potvrdila hodnocení OP1. Návrh vypořádání bude v této podobě předložen 

Radě, následně zaslán výzkumným organizacím.  

Ad 4h) Poskytovatelé byli požádání o zaslání rezortních metodik a dalších informací, zaslané 

materiály byly distribuovány členům KHV. Posouzení rezortních metodik resp. hodnocení souladu 

metodik poskytovatelů s M17+ bude provedeno v následných krocích: na prvotní posouzení 

souladu metodik poskytovatele s metodikou páteřní ze strany KHV bude navazovat komplexní 

analýza, která vznikne v rámci veřejné zakázky KAPR. Členové KHV si rozdělili metodiky 

jednotlivých poskytovatelů, vyjádření zkompletuje prof. Kocourek a bude projednáno 

na březnovém zasedání Komise. 

Ad 4e) Prof. Jurajda zopakoval úkol z prosincového zasedání Rady - připravit korelace 

financování (alokace DKRVO) a hodnocení a informovat Radu do jaké míry je hodnocení k tomuto 

účelu používáno. Jak poskytovatelé využívají/zohledňují informaci z hodnocení na alokaci 

finančních prostředků? Ministryně Helena Langšádlová má v úmyslu více propojovat jednání 

o rozpočtu s hodnocením. Využívají poskytovatelé indexové hodnocení/financování? Jak proběhla 

alokace DKRVO v případě VŠ po třech letech (kdy proběhlo kompletní hodnocení)? Jak budou 

poskytovatelé alokovat po uzavření 5ti letého cyklu? Jaký je plán na další období?  Prof. Šebek 

poznamenal, že vidí rozdíl v korelaci mezi jednotlivými klastry VŠ (technické školy jsou 

ve srovnání s multioborovými znevýhodněny).  

Tajemnice seznámila členy Komise s Přílohou F státního rozpočtu na výzkum, vývoj a inovace, 

kde jsou zaznamenány výdaje na dlouhodobý koncepční růst výzkumných organizací a doplněny 

údaje o výsledcích hodnocení podle M17+ Na příštím jednání KHV bude předloženo ex post 

srovnání, do jaké míry škálování koreluje s nárůstem DKRVO (nad rámec fixace) jednotlivých VO.   

Ad 4c) Dopis s žádostí o poskytnutí údajů o oborových kapacitách vč. formuláře byl jednotlivým 

VŠ rozeslán 8. 12. 2021. Prof. Polívka zorganizoval k této problematice schůzku s prof. Homolou, 

iniciativa se bude do budoucna týkat celého systému. Prof. Dvořák navrhuje zpracovat 

a vyhodnotit oborové kapacity v segmentu VŠ a následně oslovit rezorty.  

Ad 4b) Dr. Nekorjak představil podobu bibliometrických zpráv nad databází SCOPUS, pro 5. kolo 

hodnocení bude použit stejný formát jako v předchozím roce. Novinkou je vypracování analýzy 
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pro 2. vědní oblast Engineering and Technology viz M17+ Příručka. KHV s tímto postupem 

vyjádřila souhlas. 

Dále byly představeny miniaplikace – 1. publikační zvyklosti (articles/proceedings ve WoS, lokální 

články) v ČR a vybraných zemích (Slovensko, Maďarsko, Portugalsko, Řecko, Švédsko, 

Rakousko); 2. mezinárodní spolupráce. Prof. Dvořák navrhl vyčlenit reviews, doc. Kozubek má 

zájem o kvalitativní profil (kvartily). Prof. Syka okomentoval stav v medicínských oborech, který 

není překvapující, výzkum v ČR je podfinancován. 

Ad 6) Prof. Šebek prezentoval Memorandum k metodě hodnocení výzkumných projektů (Gabal, 

Pastorek) jako námět k diskuzi nad Modulem 1. Následovala diskuze. Problematické je zachování 

anonymity za současného zavedení interakce mezi panelistou a hodnotitelem.  

Ad 5) Ing. Rychtařík Komisi informoval o novém způsobu předávání dat do IS VaV, aktuálně 

probíhá školení správců. 

Příští řádné 142. jednání se má konat dne 7. 3. 2022 od 13.00 hod. Podle aktuálního vývoje 

epidemiologické situace proběhne 142. jednání KHV online via aplikaci WEBEX.  

 

V Praze dne 28. února 2021 

 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: Š. Jurajda   

 

   


